「都會香港」專題講座

Subject Talks on Cosmopolitan Hong Kong



(一) 香港與中國的發展 (I) - 香港在中國經濟發展與工業化中的角色 Hong Kong SAR and the Development of China (I) - The Role of Hong Kong in China's Economic Development and Industrialization

講者將討論香港在中國經濟發展方面與工業化歷程中所扮演的角色。本講亦回顧中國工業化的歷史、工業化建基時期的「一國社會主義」及出口導向的工業化,並探討科學發展觀與中國經濟發展模式的轉變。

The talk will discuss the role of Hong Kong in China's economic development and industrialization processes. It will also review the industrialization history, 'Socialism in One Country' industrialization and export-oriented industrialization during China's foundation years; and study the 'Scientific Development' and paradigm shift in China's development strategy.

講者 Speaker: 陳文鴻博士(香港理工大學公共政策研究所所長、中國商業中心主任)

Dr. Thomas CHAN (Director of the Public Policy Research Institute, Head of

the China Business Centre, The Hong Kong Polytechnic University)

日期 Date: 13.10.2012 (星期六 Saturday)

時間 Time:2:30 p.m. - 4:30 p.m.地點 Venue:香港中央圖書館地下演講廳

Lecture Theatre, G/F, Hong Kong Central Library

(二) 香港與中國的發展 (II) - 香港與珠江三角洲的發展

Hong Kong SAR and the Development of China (II) – Hong Kong and the Development of the Pearl River Delta Region

講者將探討香港和珠江三角洲 —— 這個以晉身國際大都會區爲目標,並且正逐步成爲中國南方經濟中心的地區 —— 長久以來的發展關係。本講同時會爲珠江三角洲回顧過去、展望將來,以及重新審視香港從中所扮演的角色。

The talk will study the relationship between Hong Kong and the Pearl River Delta region in their development processes. It will also deal with the past and future of the Pearl River Delta region, and the role of Hong Kong (e.g. separation and integration) in the development of the Pearl River Delta region.

講者 Speaker: 陳文鴻博士(香港理工大學公共政策研究所所長、中國商業中心主任)

Dr. Thomas CHAN (Director of the Public Policy Research Institute, Head of the China Business Centre, The Hong Kong Polytechnic University)

日期 Date: 20.10.2012 (星期六 Saturday)

時間 Time: 2:30 p.m. - 4:30 p.m. 地點 Venue: 香港中央圖書館地下演講廳

Lecture Theatre, G/F, Hong Kong Central Library

講座以粵語進行。Conducted in Cantonese.

免費入場,座位先到先得。Free admission. First come, first served.

查詢電話 Enquiry: 2921 0222

主辦 Presented by





http://www.hkpl.gov.hk

* 重要訊息 * Important Note *

香港公共圖書館 e-通訊由香港公共圖書館推廣活動組發出,如要停止收閱,請電郵 hkpleau@lcsd.gov.hk ,於主旨註明「停止收閱香港公共圖書館 e-通訊」。謝謝。

地址: 九龍旺角花園街 123A 花園街市政大廈 9 樓 901 室

電話:2921 0285

e-News of the Hong Kong Public Libraries is issued by the Extension Activities Unit of Hong Kong Public Libraries. If you wish to stop receiving the e-News, please email to hkpleau@lcsd.gov.hk and specify "Unsubscribe HKPL e-News" in the Subject of your email. Thank you.

Address: Rm 901, 9/F., Fa Yuen Street Municipal Services Building, 123A Fa Yuen Street,

Mongkok, Kowloon

Tel: 2921 0285